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ARUPÄRIMINE 

Raatuse tänava Kaarsilla poolsesse otsa on sel suvel kerkinud puitsõrestik, millele on omistatud 

uhke nimetus - Linnutee. Sõrestik rajati Eesti Kunstiakadeemia tudengite poolt. Tartu 

abilinnapea Meelis Leidt kiitis konstruktsiooni avamisel Tartu ja EKA head koostööd targa ja 

elurikka linnaruumi kujundamisel. Tartu abilinnapea Elo Kiiveti sõnul tutvustab tudengite töö 

tartlastele linnaruumi rikastamise võimalusi. “Tartu on alati avatud algatustele, mis aktiveerivad 

siinset tänavapilti ja kaasavad linlasi. Eelmised varjualused on tõestanud, et noortel tudengitel on 

hea tunnetus, kuidas elukeskkonda linnarahva jaoks põnevamaks ja kaasavamaks muuta. Nüüd on 

tänu Eesti Kunstiakadeemiale ka lindudel siin parem olla, millest saavad ka inimesed rõõmu 

tunda,” sõnas toona Kiivet.  

Tartu linna kunagises üldplaneeringus on mainitud olulise vaatena Raatuse tänava sihti ning nii on 

ka vaade ajaloolisele väljakule olnud nii turistidele kui oma linna inimestele alati tähtsalt kohal. 

Üldplaneeringust sai lugeda, et Raatuse tänav on I klassi tänav, mis on aktiivses kasutuses ning 

mille kujundamine kõiki kaasavaks avalikuks ruumiks on esmatähtis. I klassi tänaval peab olema 

tunduvalt rohkem istumisvõimalusi, taskuparke või muude puhkekohti. I klassi tänavate ääres 

tuleb uushoonete ja juurdeehitiste kavandamisel alati kaaluda arhitektuurivõistluste korraldamist 

ning hoonestuskavade koostamist.  

Seoses eelmainituga küsime: 

1. Kas nüüdse "Linnuteega" pole tekitatud vastuolu varem soetatud linnupeletitega, mille 

eesmärk oli linnud kesklinnast eemal hoida? Kas linnavalitsus soovib linde kesklinna 

meelitada või kesklinnast tõrjuda? 

2. Kas ja kuidas viidi läbi "Linnutee" arhitektuurivõistlus? Kas võistlusel said osaleda ka 

Tartu tudengid? 

3. Mil viisil toimus abilinnapea väidetav linlaste kaasamine "Linnutee" kujundamisse? 

4. Mil viisil sai linnavolikogu otsustusprotsessis osaleda? 

5. Millised vahendi eraldati linna eelarvest selle konstruktsiooni püstitamise jaoks? 

6. Kui kauaks see sõrestik on planeeritud paigale jääma? 

7. Kas on mõeldud ka asjaolule, et kui kunagi linnud peaksidki "Linnuteele" pesitsema 

saabuma, siis linnusõnnik ja sadevesi tekitavad nii ebameeldiva haisu kui ka täiesti 

välditava ala, kuhu linnakodanikul on riskantne astuda? 

8. Kas selliseid projekte on Tartu linna veel tulemas ning kas selleks on saadud tartlaste 

heakskiit? 

9. Kas selle konstruktsiooni püstitamiseks on olnud ka projekt ning tehtud tugevusarvutused? 



 

 

Soovime abilinnapealt nii kirjalikku kui ka suulist vastust.  

 

Silver Kuusik 
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